
Zápis 
 

z  21. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 2. 10. 2018 

 

Přítomno dle prezenční listiny: 20 

Omluveni: doc. Uhlík, Ing. Med, Ing. Dragoun, Ing. Wohlrábová 

Hosté: Ing. Chválná, prof. Bělohlav, Mgr. Kinzlová, prof. Kotrba, doc. Sýkora, doc. Zámostný, 

Ing. Kavalcová, prof. Pospíšil, Mgr. Žilíková, Ing. Algerová, Doc. Kočí 

 

 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 2. 10. 2018 

1. Schválení termínu voleb do AS 

2. Projednání vnitřních dokumentů Hodnocení, schvalování a řízení studijních programů 

a Tvorba studijních programů,  

3. Projednání částí sebehodnotící zprávy pro oblasti chemie a potravinářství  

4. Plán  realizace  strategického  záměru  vzdělávací  a  vědecké  a  výzkumné,  vývojové  a 

inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti  

5. Institucionální plán  

6. Projednání  směrnice  Rámcová  kritéria  pro  habilitační  řízení  a  řízení  jmenování 

profesorem  

7. Projednání směrnice „Tvůrčí volno“  

8. Projednání směrnice Pravidla studia v zahraničí 

9. Různé 

a) Informace z kolegia rektora 

 

Program jednání schválen (hlasování pro‐proti‐zdržel se 20 – 0 – 0) 

 

Na začátku zasedání senát chvilkou ticha uctil památku zesnulé Kateřině Wildové, která řadu 

let působila v roli tajemnice senátu. 

 

 

Ad 1. Schválení termínu voleb do AS 

Navržený termín voleb je 3. ‐ 6. 12. 2018. 

Předsedou volební komise byl předsednictvem jmenován doc. Záruba. 

 

Usnesení: Senát schválil program a termín voleb do AS VŠCHT Praha. 

Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

 

Ad 2.  Projednání vnitřních dokumentů Hodnocení, schvalování a řízení studijních programů 

a Tvorba studijních programů 

Předseda konstatoval,  že  tyto předpisy  již byly diskutovány na minulém  zasedání  senátu a 

následně podrobně na  schůzi pedagogického výboru  za účasti pror. Bělohlava. Připomínky 



pedagogického výboru byly zapracovány a představeny na zasedání. Diskutovány byly zejména 

odborné  praxe.  Dle  připomínek  ing.  Březiny  a  ing.  Bindzara  se  vyskytuje  problém 

s umísťováním  studentů. Směrnice byla upravena  tak, aby praxe byla umožněna v různých 

typech institucí.  

 

Usnesení: Senát se souhlasem projednal vnitřní normu   Hodnocení,  schvalování  a  řízení 

studijních programů.  

Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

Usnesení: Senát se souhlasem projednal směrnici Tvorba studijních programů. 

Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

Ad. 3. Projednání částí sebehodnotící zprávy pro oblasti chemie a potravinářství 

Zprávy  budou  součástí  žádosti  o  institucionální  akreditaci  a  byly  již  předmětem  jednání 

pedagogického výboru za přítomnosti pror. Bělohlava. Připomínky, převážně formálního rázu, 

byly předány k zapracování. Na závěr diskuse prof. Brányik kritizoval paralelní výuku v obou 

jazycích  v nově  akreditovaných  studijních  programech  z důvodu  nadměrné  zátěže.  Prof. 

Bělohlav  opět  zdůraznil  nutnost  výuky  i  v anglickém  jazyce,  jak  vyplývá mj.  s připomínek 

k žádostem  o  akreditaci.  V diskusi  dále  zaznělo  (prof.  Slavíček,  prof.  Cibulka),  že  proces 

internacionalizace je nezbytný, nicméně musí probíhat postupně.  

 

Usnesení: Senát projednal sebehodnotící zprávy s doporučením drobných úprav.  

Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

 

Ad. 4. Plán  realizace strategického záměru vzdělávací a vědecké a výzkumné, vývojové a 

inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti 

Prorektor  Pospíšil  představil  plán  realizace  strategického  záměru  vzdělávací  a  vědecké  a 

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti na rok 2019. Dokument je 

každoročně připravován v souladu s požadavky MŠMT. Dokument obsahuje osm prioritních 

cílů, které jsou dále rozpracovány s uvedením zdroje financování. Po zapracování písemných 

připomínek bude tento dokument předán k dalšímu řízení. Předpokládá se, že po projednání 

vědeckou radou bude AS dokument schvalovat na příštím zasedání. 

 

 

Ad. 5. Institucionální plán (IP) 

Prorektor  Pospíšil  představil  IP  na  období  2019‐2020.  Dílčí  aktivity  například  podporují 

vzdělávání,  motivují  studenty  formou  stipendií,  rozvíjí  jazykové  dovednosti  studentů  a 

zaměstnanců,  výjezdy  studentů,  publikační  činnost,  motivuje  žadatele  o  projekty  do 

evropského rámcového programu pro výzkum a inovace (Horizont 2020), podporuje vydávání 

disertačních prací, rozvíjí komunikační schopnosti PGS v praxi. Dále je navržena podpora pro 

získání  certifikátu  HR  Award  HRS4R.  Finanční  podpora  je  směřována  také  na  hostování 

renomovaných  zahraničních  odborníků,  na  popularizaci  komunikačních  kanálů  a  chemie‐

popularizační akce, na vnitřní internacionalizaci. Připomínky AS k textu budou zapracovány. 



Ad.  6.  Projednání  směrnice  Rámcová  kritéria  pro  habilitační  řízení  a  řízení  jmenování 

profesorem  

Prorektor  Kotrba  představil  směrnici,  jejíž  součástí  jsou  rámcová  kritéria  pro  habilitační  a 

jmenovací  řízení  schválená  vědeckou  radou.  V diskusi  prof.  Sedmidubský  upozornil  na 

nevyrovnanost  požadavků  mezi  požadavky  na  pedagogickou  a  vědeckou  činnost.  Dále 

upozornil na  chybný  termín  „závěrečná magisterská práce“, neboť  je předpisy definována 

pouze diplomová práce.  

 

Usnesení: Senát se souhlasem tuto směrnici projednal. 

Hlasování: 19 – 1 – 0 

 

 

Ad. 7. Projednání směrnice „Tvůrčí volno“ 

Prorektor Kotrba představil novou směrnici Tvůrčí volno na VŠCHT Praha. Směrnice definuje 

způsob  podání  žádosti  o  tvůrčí  volno,  jakož  i  podmínky  jeho  přiznání.  V diskusi  bylo 

doporučeno v definici přiznání tvůrčího volna citovat zákon.  

 

Usnesení: Senát směrnici se souhlasem projednal s doporučením drobné úpravy. 

Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

 

Ad. 8. Projednání směrnice „Pravidla studia v zahraničí“ 

Mgr.  Žilíková  představila  nový  dokument,  který  nastavuje  pravidla  studia  v zahraničí.  Ve 

směrnici  jsou  definovány  pojmy,  podmínky  a  principy  uznání  studia  v zahraničí.  V diskuzi 

vystoupil Ing. Schätz s dotazem, co může způsobit „neuznání studia v zahraničí“ a s obavou, že 

odkaz v dokumentu na aktuální znění Studijního a zkušebního řádu bude odrazovat studenty 

od výjezdu do zahraničí a povede k častějšímu přechodu studenta na Mimořádný studijní plán 

po  příjezdu.  Po  vysvětlení  pojmu  „uznání  studia  v zahraničí“  požádal  i  prof.  Slavíček.  Ing. 

Březina  se  přimlouval  za  maximální  vstřícnost  při  uznávání  studia  v  zahraničí,  neboť  to 

představuje  pro  studenty  přínosnou  zkušenost.  Prorektor  Bělohlav  konstatoval,  že  v 

aktualizaci  Zkušebního  a  studijního  řádu  se  vezme  v  potaz  případ,  kdy  student  vyjíždí  do 

zahraničí. Nelze však mít rozdílná pravidla pro vyjíždějící studenty a studenty v Praze. Dále 

konstatoval,  že  je  potřeba  změnit  přístup  k  uznávání  studijních  povinností  splněných  na 

zahraničních univerzitách. Bude součástí směrnice o nostrifikaci. 

 

Usnesení: Senát směrnici projednal se souhlasem. 

Hlasování:  19 – 0 – 1 

 

 

Ad. 9. Různé 

a) Informace z kolegia rektora 

‐ otevřeny 4 zrekonstruované posluchárny na B; 

‐ připravuje se nový dokument obsahující pokyny a pravidla při nostrifikaci; 

‐ rozpočtové změny budou senátu předloženy v listopadu; 



‐ další  kolegium  rektora bude  9.  10.  2018  a následovat bude porada  vedení o úpravě 

vnitřního mzdového předpisu a souvisejících dokumentů. 

 

Příští zasedání  23. října 2018 

 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                      Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 


